
 

ACTA-INFORME DE TROBADA PRESENCIAL 

PROCÉS PARTICIPATIU DEL PROGRAMA D’ACTUACIÓ MUNICIPAL 2020-2023 (PAM) I 
DELS PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 
 

1. NOM DE LA TROBADA: 

Debat sobre Educació a Les Corts 

2. DATA I LLOC DE LA TROBADA:  

 

27 de febrer de 2020 a Barcelona, a la biblioteca de l’Institut Les Corts 

3. NOMBRE DE PERSONES PARTICIPANTS:  16 

 

4. EDAT MITJANA DE LES PERSONES PARTICIPANTS: 48 anys 

 

5. GÈNERE DE LES PERSONES PARTICIPANTS: 

 

Masculí Femení No binari 

6 10 0 

 

 

6. ORDRE DEL DIA 

 

1. Acollida i presentació. 

2. Idees pel Districte. 

3. Presentacions i debat en plenari de les propostes PAD i projectes d’inversió. 

4. Debat en grups dels projectes a incloure en els pressupostos participatius 

5. Avaluació i tancament de la trobada. 

 

 

7. PRESENTACIÓ DEL PROGRAMA D'ACTUACIÓ DEL DISTRICTE (PAD) I DELS PRESSUPOSTOS 

PARTICIPATIUS 

 

L’Ajuntament de Barcelona promou un procés de pressupost participatiu en el que la 

ciutadania, de forma directa, decidirà a què es destinaran 75 milions per a la realització de 

projectes d’inversió als 10 districtes.  

La sessió es planteja desenvolupar mitjançant el debat col·lectiu en grup. En un primer 

moment la ciutadania valora i delibera sobre les propostes del PAD perquè siguin estudiades 

pel govern de Districte; i en un segon moment la ciutadania valora la definició, priorització o 

addició de projectes d’inversió per a incorporar el procés de “Pressupostos participatius”. 

Per a més informació del procés participatiu i per fer seguiment de les propostes i projectes 

sorgides de la sessió es pot consultar: https://www.decidim.barcelona/  

 

https://www.decidim.barcelona/
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8. BREU DESCRIPCIÓ DEL DESENVOLUPAMENT DEL DEBAT  

 

El Sr. Jordi Guillén, Conseller del Districte de Les Corts, va fer la presentació inicial, explicant els 

objectius del procés de participació i resumint els principals continguts del Pla d’Actuació del 

Districte relacionats amb educació. 

 

Posteriorment, vam fer un únic grup de treball.  

 

Acollida i presentació: 

- L’acollida la vam fer a l’entrada de la biblioteca. Vam penjar 2 A1 amb la 

informació general del procés dels pressupostos participatius i el roll-up. 

Idees pel Districte: 

- Les persones assistents van tenir una estona per valorar el resum del PAD lliurat. 

- Vam deixar que ens omplissin una fitxa on ens podien posar les seves aportacions 

sobre les idees per millorar el Districte. 

- La cartografia del districte també estava a disposició de les persones participants. 

 

Presentacions i debat en plenari de les propostes. 

Debat en grups dels projectes a incloure en els pressupostos participatius. 

Posada en comú dels projectes 

Avaluació i tancament de la trobada. 

 

Entitats presents: 

• IES Les Corts 

• UGT 

• Equip Juvenils Les Corts 

• Coordinadora veïnal Mejía Lequerica 

• Biblioteca Montserrat Abelló 

• AFA Duran i Bas 

• AMPAS unides de Les Corts 

• Comunitat educativa CEIP Les Corts 

• Associació ESCLAT 

• Escola ITACA 

• Associació Esportiva Les Corts 

• Debat constituent / Omnium Les Corts 

 

9. PROPOSTES (PAM/PAD) REALITZADES DURANT LA TROBADA 

 

Títol de la proposta Descripció de la proposta 

Millora de la mobilitat en transport 
públic a Les Corts, per vertebrar de 
nou el barri 

En el cas de la línia H10 es tractaria de recuperar el recorregut 
tradicional que hi havia abans de la reordenació del servei que 
va tenir lloc amb la creació de la xarxa ortogonal. Era una línia 



 
 
 

 

3 

Títol de la proposta Descripció de la proposta 

que vertebrava el barri de punta a punta, amb el que es podia 
arribar fins al CAP. 
En el cas de la línia 54 i altres autobusos que pugen a l’IES 
Pedralbes, es tractaria d’incrementar les freqüències, per 
facilitar el seu ús per part de l’alumnat. 
 

Construcció d’un pavelló 
poliesportiu municipal 

El Districte és deficitari en pistes esportives cobertes, on hi 
hagi piscina i altres instal·lacions per afavorir la pràctica de 
l’esport. Per això, es reclama que el Pla d’Actuació del 
Districte ho contempli entre les seves línies de treball. Fins 
que s’arribi a incorporar aquesta actuació al PAD, es proposa 
que es puguin desenvolupar petits projectes d’inversió a 
diferents espais ja existents (es fa menció a l’espai Barça). 
 

Treure la possibilitat d’aparcar les 
motos a les voreres 

De cara a minimitzar els obstacles pels vianants i de cara a 
reduir les emissions dels vehicles que no circulen però 
s’engeguen una bona estona i per tant millorar de la salut de 
les persones, es proposa que es reguli d’alguna manera per 
impedir l’aparcament de les motos a les voreres. 
 

Foment de l’ús de l’espai públic 
lliure pel joc i la convivència 
ciutadana 

Es tractaria de fomentar l’ús de l’espai públic lliure per part 
dels nens i nenes per fer jocs i espais de lleure amb 
convivència i educació. Això es podia fer a través d’algun 
servei de dinamització o a traves d’una campanya de 
comunicació. Això s’hauria d’acompanyar sempre d’unes 
garanties de mobilitat per accedir a aquests espais, tenint en 
compte la diversitat de gènere, la infància, l’adolescència i la 
joventut. 
 

Professionals per a la detecció i 
adaptació dels nens i nenes amb 
TDAH, dislèxies i altes capacitats a 
totes les escoles i instituts del 
Districte 

Es tractaria d’incorporar, a totes les escoles i instituts del 
Districte al professional o equip de professionals que puguin 
portar a terme els Plans Individualitzats o qualsevol necessitat 
d’adaptació curricular dels nens i nenes amb TDAH, dislèxies i 
altes capacitats. 
 

Instar a l’administració responsable 
a l’adequació dels espais docents 
de l’IES Pedralbes 

A més de les millores de mobilitat de famílies i alumnat per 
accedir a l’Institut, s’haurien d’adequar les seves instal·lacions 
de cara a fomentar una pedagogia activa. En aquest sentit, 
s’haurien de renovar aules, laboratoris i gimnàs. 
 

Instar a l’administració responsable 
a l’adequació d’una sala d’actes 
gran a l’IES Les Corts. 

Les sales d’actes del districte de Les Corts tenen un aforament 
petit. Es planteja aprofitar l’espai de l’IES Les Corts per 
adequar una sala com a sala d’actes amb capacitat per 500 
persones. Es generarien sinèrgies entre les necessitats de l’IES 
i les del Districte. 
 

Oferta de formació musical pública Al Districte de Les Corts hi ha oferta formativa musical 
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Títol de la proposta Descripció de la proposta 

a Les Corts privada, dificultant l’accés a tota la ciutadania. Per això es 
planteja que el Districte pugui oferir un espai municipal 
equipat i el professorat necessari per oferir formació musical. 
 

 

Total de propostes realitzades 8 

 

 

10. PROJECTES D'INVERSIÓ (PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS) REALITZATS DURANT LA TROBADA1 

 

Títol del projecte Descripció del projecte 

Aula multisensorial a la biblioteca 
Montserrat Abelló 

Es tractaria d’adequar un espai de la Biblioteca Montserrat 
Abelló per crear un aula multisensorial, adreçada a persones 
amb discapacitats sensorials i mentals. La creació d’aquesta 
aula hauria d’anar acompanyada de la contractació d’una 
persona monitora a temps parcial. 
(pujarà el projecte la directora de la Biblioteca) 
 

Zona gaming a l’espai jove de la 
Biblioteca Montserrat Abelló 

L’Espai Jove de la Biblioteca Montserrat Abelló està situat a 
l’altell de la biblioteca, sobre el vestíbul. DE cara a potenciar la 
funció lúdica de la biblioteca i fomentar el treball en equip, es 
planteja crear una zona gaming, consistent en un espai 
insonoritzat de vidre transparent, amb cabuda per 3-4 joves, 
on poguessin jugar a vídeo jocs o jocs de taula cooperatius. 
(pujarà el projecte la directora de la Biblioteca) 
 

Recuperació de l’antic espai 
biblioteca Can Rosés, per a l’escola 
ITACA 

Es tracta d’una reivindicació de fa uns 20 anys. Es tractaria 
d’aprofitar l’antic espai de la biblioteca Can Rosés per disposar 
de més espai a l’Escola Ítaca.  
 

Rehabilitació d’un espai de l’escola 
Pau Romeva 

Rehabilitar l’espai que es fa servir com a gimnàs i sala d’actes 
de l’escola Pau Romeva. 
 

Pistes esportives cobertes al 
Districte de Les Corts 

Es tracta d’uns equipaments molt necessaris pel barri. Encara 
que l’actuació global (pavelló esportiu cobert) sigui proposta 
pel Pla d’Actuació del Districte, es podria identificar un espai 
municipal que estigués actualment buit per poder començar a 
fer unes pistes cobertes. 
 

Creació d’una nova pista de futbol 
/ multiesport vinculada al pati de 
l’escola Ítaca 

L’escola Ítaca pateix de manca d’espai per poder gaudir al 
pati, especialment d’espai verd. Per això es proposa crear una 
pista de futbol / multiesport al barri, on poder fer espai verd 
al pati de l’escola Ítaca. 

 
1 La informació ampliada els projectes s’ha recollit a la fitxa específica de cada projecte, i ha estat 
publicada a la plataforma Decidim.barcelona. 
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Títol del projecte Descripció del projecte 

 

Escut ecològic front a la 
contaminació a l’entorn dels nuclis 
educatius de Travessera de Les 
Corts i Numància 

Es tractaria de fer les reurbanitzacions i ordenacions 
convenients per pacificar l’entorn Travessera de Les Corts i 
Numància, espai on convergeixen 5 centres escolars. Entre 
altres, parlen d’ampliar voreres a zona Travessera amb Duran i 
Bas (infantil entra per la porta de darrera), posar carril bici, 
posar una barrera verda al voltant de l’escola Duran i Bas (i, si 
calgués, a altres escoles). També es plantegen algunes 
actuacions d’acompanyament orientades a minimitzar els 
efectes de la contaminació atmosfèrica sobre la població 
escolar i sobre el veïnatge en general (reduir el transit, canviar 
els autobusos de les línies que toquen a la travessera, zones 
verdes, eliminar aparcaments motos, limitar velocitat,...). 
 

Reurbanització de la placeta del 
C/Numància, entre la Illa Diagonal, 
l’Escola Ítaca i el pavelló L’Illa 

Es tractaria d’acondicionar aquest espai que és compartit per 
vàries escoles, donant-lo de més zona verda, bancs, etcètera. 

Anfiteatre-Espai escènic d’arts 
urbanes a Ceràmiques Vicens 

Al districte hi ha manca d’espai escènic al carrer dirigit al 
jovent. Al barri tenim grups, entitats, amb una marcada 
mirada per l’art urbà. Cal donar sortida a aquests joves 
artistes i donar-les eines per expressar el seu potencial. Per 
això cal un espai físic que permeti ballar, cantar, interpretar, 
pintar, etcètera. 
Es proposa crear un amfiteatre, que estigués ben il·luminat, 
que pugui ser a més un espai de referència a Barcelona. 
 

 

Total de projectes realitzats 9 
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11. ALTRES OBSERVACIONS RELLEVANTS SOBRE LA TROBADA 

 

El temps del debat en plenari està realment minvat. Encara que hem propiciat el debat en 

petits grups, no hi ha espai per a que hagi un contrast de les diferents mirades. 

 

En aquesta trobada, a diferència d’altres, només s’ha omplert una fitxa de projectes. Encara 

que va haver-hi debat en petits grups, la majoria de projectes els volien desenvolupar amb les 

seves associacions i introduir-los directament al decidim.barcelona. 

 

12. FOTOGRAFIA DEL PLAFÓ DE VALORACIÓ DE LA TROBADA 

 

 

 


